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ACTA 
 
 

REUNIÓ EXTRAORDINÀRIA DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA 

DEL PARC DEL MONTNEGRE I EL CORREDOR 

 
 
 
 
Data:  Dijous 3 d’abril de 2025 
Hora:  17:00 
Lloc: Reunió telemàtica  
 
 
Presidenta de  Sra. Joana Barber Rosado, 
la Comissió Consultiva: Cap del Servei de Gestió de Parcs Naturals  

 
Secretària:  Sra. Mireia Vila Escalé,  
 Directora del Parc del Montnegre i el Corredor 

  
Assistents :  vegi’s annex 

 
 
Ordre del dia: 

1. Aprovació de l’acta de les reunió anterior (12/11/24) 

2. Explicar el desenvolupament de la reunió del Living Lab del Life eCOadapt50 (3/12/24) 

3. Donar compte de les darreres reunions del Consell coordinador: ordinari (27/11/24) i 

extraordinari (12/02/25) per Informar sobre la tramitació de l’ampliació de la xarxa Natura 

2000 en l’àmbit del Montnegre i el Corredor per part del Servei de Planificació del Patrimoni 

Natural de Gencat. 

4. Discussió i aprovació, si s’escau, del reglament de funcionament de la Comissió consultiva 

del Parc del Montnegre i el Corredor. 

5. Presentació del Pla estratègic de ramaderia semi-extensiva del Parc del Montnegre i el 

Corredor, a càrrec de la Sra. Lídia Guitart (Agrupació Forestal del Montnegre i el Corredor 

SL) 

6. Torn de paraules  
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Desenvolupament de la sessió 

 
La Sra. Joana Barber dona la benvinguda als assistents. Informa que la sessió serà gravada per facilitar 
la redacció de l’acta de la reunió.  
 
Dit això, la Sra. Barber dona pas al primer punt de l’ordre del dia, en el qual s’acorda aprovar l’acta de 
les reunió anterior (12/11/24). Les actes un cop aprovades es signaran i es penjaran a la web pública 
Participa 311. S’explica que aquesta reunió de la Comissió Consultiva estava previst fer-la presencial a 
la Sala de plens de Can Borrell d’Arenys de Munt, però a causa de les previsions per pluja es va passar 
a telemàtica. Malgrat el canvi de darrera hora hi van poder assistir 11 representants d’entitats i dues 
representants de la Diputació de Barcelona.  
 
Passant ja al segon punt de l’ordre del dia, s’explica breument el desenvolupament de la reunió del 
Living Lab del Life eCOadapt50 (3/12/24). Aquell mateix dia 12/11/2024 també estava previst fer la 
reunió del Living lab del Life eCOadapt50, però el disseny participatiu de la sessió va impedir de 
celebrar-lo virtualment i es va posposar pel 03/12/24 en format presencial a la Sala de plens de Can 
Borrell d’Arenys de Munt. La Sra. Vila explica que el retorn més exhaustiu d’aquesta sessió es farà 
segurament el proper 15/05/25 que serà quan s’adjuntarà i interpretarà l’informe del desenvolupament 
de la sessió conduïda per l’empresa Albirem. Tanmateix en aquesta sessió es volia donar compte de 
què es va fer.  
 
La participació va ser d’un total de 9 persones vinculades a 4 entitats. Es considera una participació 
força baixa, encara que es destaca l’elevada implicació en les activitats dels membres d’aquestes 
entitats. Primer es va fer la presentació i validació de la Diagnosi de vulnerabilitat al canvi climàtic de la 
zona Litoral catalana, lliurada per l’Oficina Catalana del Canvi Climàtic. També es van fer diversos 
apunts per adaptar-ho millor a la realitat del Parc del Montnegre i el Corredor. Tot i aquesta escassa 
participació numèrica, Albirem va proposar en una segona part del Living Lab, una dinàmica de grup 
amb l’objectiu d’identificar els principals efectes del canvi climàtic observats al Parc del Montnegre i el 
Corredor. Aquests van ser els 8 efectes detectats per les persones que hi van participar: 

1. Reducció de la disponibilitat d'aigua  
2. Decaïment forestal i mortalitat d'arbres  
3. Pèrdua d'explotacions forestals  
4. Pèrdua d'explotacions agro-ramaderes  
5. Increment de plagues  
6. Incendis forestals  
7. Erosió incrementada per pluges intenses  
8. Disminució dels recursos naturals per la fauna en l'entorn forestal  

 

La detecció d’aquests efectes servirà per poder definir accions per revertir aquests efectes. La llista és 
el resultat de les percepcions de les persones que hi van participar. 
 

Seguidament es va passar al tercer punt de l’ordre del dia, on es va donar compte de les darreres 
reunions del Consell coordinador: ordinari (27/11/24) i extraordinari (12/02/25) per Informar sobre 
la tramitació de l’ampliació de la xarxa Natura 2000 en l’àmbit del Montnegre i el Corredor per 
part del Servei de Planificació del Patrimoni Natural de Gencat. S’explica que des de la darrera 
reunió de la Comissió Consultiva, el Consell Coordinador s’ha convocat dues vegades: la primera, en 
sessió ordinària el 27/11/24, on es va explicar el mateix que a la Comissió Consultiva feta 15 dies abans 
i per tant no se’n destaca res en concret; i la segona vegada, en sessió extraordinària el 12/02/25 amb 
l’objectiu d’informar per part del Servei de Planificació del Patrimoni Natural de Gencat de la tramitació 
de l’ampliació de la Xarxa Natura 2000 en l’àmbit del Montnegre i el Corredor. En aquest cas va ser 
virtual i el Sr. Quim Bach, tècnic del Servei de Planificació del Patrimoni Natural de Gencat, fa ser qui 
va informar del procés d’ampliació de la Xarxa Natura 2000. 
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La Sra. Vila explica que no farà l’explicació sencera que va fer el Sr. Bach donat que va ser molt extensa 
i a part del procés d’ampliació de la Zona del Parc del Montnegre i el Corredor, va explicar altres 
aspectes de XN2000 i de la ZEC. De totes maneres la Sra. Vila explica que la presentació sencera del 
Sr. Quim Bach es pot consultar en aquest enllaç: https://www.diba.cat/documents/d/espais-
naturals/montnegre_informe_gestio_febrer_2025-1. 
 
Com s’ha mencionat, el Sr. Bach va estructurar la seva presentació en tres parts que van ser: 

▪ Xarxa Natura 2000. Visió general a CAT. Proposta en clau Natura 2000. En aquest apartat 
es va explicar la vinculació de XN2000 amb la Directiva Ocells (1979/2009) i la Directiva 
Hàbitats (1992) i es va puntualitzar que l’objectiu general de XN2000 és mantenir o restablir 
en un estat de conservació favorable tant els hàbitats com les espècies d’interès 
comunitari (sobretot els vinculats a aquestes dues directives europees). També que malgrat 
que Catalunya no arriba ni a l’1% de la superfície de la UE (0,74%), té un 17 % de les 
d'espècies d’interès comunitari de la UE i un 42% dels hàbitats d’interès comunitari de la 
UE. Per tant, en un context europeu, Catalunya té una elevada responsabilitat de conservació. 

▪ FASE I. Modificació de la ZEC Serres del Litoral Septentrional. Es va explicar la modificació 
de la delimitació del sector de La Conreria-Sant Mateu-Céllecs, on a partir de l’Acord de Govern 
corresponent ja es va publicar al DOGC Núm. 9159 – 9.5.2024. 

▪ FASE II. Proposta d’ampliació de LIC Serres del Litoral Septentrional. Ampliació del 
sector del Montnegre-Corredor. DOGC Núm. XXXX – X.X.2025 

 
 
Entrant ja amb més detall en aquest tercer punt -la Fase II la qual fa referència a l’àmbit del Montnegre 
i el Corredor-, el Sr. Bach va explicar el treball tècnic conjunt que s’ha fet i s’està fent entre la Diputació 
de Barcelona i la Generalitat de Catalunya emparat pel Conveni marc de col·laboració en matèria 
d’espais naturals i conservació de la biodiversitat i el patrimoni natural de les dues institucions. Aquest 
treball explica que pretén, principalment: 

▪ Millorar la representació de diversos elements d’interès comunitari (hàbitats i espècies).  
▪ Disminuir la vulnerabilitat de l’espai deguda a l’elevat coeficient perímetre-superfície.  
▪ Millorar la connectivitat i funcionalitat ecològica entre els dos massissos. 
▪ Millorar la gestió efectiva. 

 
Es va mostrar un plànol força aproximat del que es presentarà a tràmit d’audiència i informació pública 
per poder publicar el següent Acord de Govern. Totes les zones d’ampliació proposades en aquest 
expedient fan un total aproximat de 2750 ha. I dels 13 municipis actuals es passarà a treballar amb 6 
municipis més de la banda del litoral, que són Argentona, Sant Andreu de Llavaneres, Sant Vicenç de 
Montalt, Sant Pol de Mar, Calella i Santa Susanna. 
 
La Sra. Vila explica que el Sr. Bach va explicar de forma sintètica en quin punt ens trobem sobre 
l’expedient de la Proposta d’aquest segon acord del Govern. Pel que fa a la Documentació escrita va 
explicar que ja està finalitzada. Es tracta de 

▪ La proposta de text de l’Acord de Govern on es proposa l’ampliació del LIC (pLIC) (la 
norma). 

▪ Les memòries justificativa i econòmica.  
A més va puntualitzar que aquests documents ja han estat revisats i actualitzats d’acord amb les 
aportacions de la Unitat Jurídica (UJ) de la Generalitat de Catalunya. 
 
Pel que fa a la documentació cartogràfica va explicar que s’està acabant la seva elaboració. Va 
puntualitzar que la transcripció cartogràfica antiga era a una escala de poc detall i ara s’està 
harmonitzant tot a escala 1:5.000. 
 
Finalitzada la cartografia, està previst fer la sol·licitud de Notes d’observacions a l’Àrea d’Assessoria 
Jurídica a l’Àmbit de Medi Ambient (AAJMA). Aquesta sol·licitud és prèvia a iniciar allò establert l’article 
34bis de la Llei 12/1985, de 13 de juny, d’espais naturals (tràmit preceptiu pels LIC) que és: 

▪ La publicació de l’anunci d’Informació pública (IP) 
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▪ La sol·licitud d’informes preceptius 
▪ El tràmit d’audiència 

 
I finalment, una vegada instruït l'expedient amb tots aquests passos finalitzats, s'ha d'elevar al Govern 
perquè aprovi la proposta per mitjà la publicació al DOGC de l’Acord del Govern. 
 
De forma que quan la Fase II estigui acabada amb la publicació d’aquest Acord de Govern ja estarà 
aprovat el LIC Serres del Litoral Septentrional (codi ES5110011). Amb una superfície total resultant 
aproximada de 24.900 ha. 
 
El Sr. Bach va aventurar-se a posar una data orientativa dins de l’any 2025, però aquest termini ja va 
puntualitzar que no el pot decidir de forma unilateral perquè hi ha condicionants que no estan a la ma 
del seu Servei, encara que a nivell tècnic s’està treballant perquè pugui fer-se efectiu. 
 
Per acabar, explicar que “aquest text d’acord de govern, no només té la proposta del text d’ampliació 
del LIC, sinó que com que ja ve d’un espai que ja és LIC o ZEC en un percentatge molt elevat 
(excepte aquestes 2.700 ha), el que proposem és fer una ZEC avançada. Que vol dir que un cop 
aquest acord de govern s’aprova com a LIC, s’envia a Brussel·les i aquesta pot trigar un any a 
treure la llista actualitzada de superfícies i publicar-la de forma oficial. I esperem que directament 
es designin com a ZEC aquestes 2.700 ha perquè ja recullin l’Instrument de gestió en més de 
22.000 ha. Permetria que amb la nostra llei d’Espais naturals automàticament tot allò sigui 
designat com a ZEC passi a ser del PEIN, és a dir, que passi a ser Espai d’Interès Natural, que és 
important en quant a la planificació que té en clau de XPN la Diputació de Barcelona. Al Parc Natural 
del Montseny aquest mateix procés també es va fer seguint aquest procediment.” Això permetria, un 
cop finalitzat poder redactar un nou pla de protecció per l’espai protegit. 
 
A continuació la Sra. Barber va passar al quart punt de l’ordre del dia, la Discussió i aprovació, si 
s’escau, del reglament de funcionament de la Comissió consultiva del Parc del Montnegre i el 
Corredor. 
 
La Sra. Barber recorda que la motivació principal de convocar aquesta Comissió Consultiva 
extraordinària era per modificar el reglament de funcionament de la Comissió consultiva del Parc del 
Montnegre i el Corredor. Per facilitar la discussió del reglament, es preparen retalls del text en diferents 
diapositives i ‘hi assenyalen alguns aspectes rellevants i que es poden debatre. La Sra. Barber demana 
si algú se l’ha pogut llegir i si hi ha alguna esmena. Ningú fa cap aportació inicial. Per tant, la Sra. Vila 
explica els diferents apartats. 
 
El Sr. Romero demana que s’aclareixi com han de funcionar els representants dels sectors en relació a 
les entitats que en formen part donat que hi ha sectors amb moltes entitats. La Sra. Vila explica que si 
bé hi ha 116 entitats censades, la participació real és més minsa, i de fet s’està fent una feina 
d’actualitzar les associacions eliminant les que s’hagin dissolt o que simplement no vulguin participar, 
no amb l’ànim de vedar el pas a ningú sinó que sigui més real. La Sra. Barber explica que alguna entitat 
ha demanat que se la doni de baixa. També afegeix que des de Diputació de Barcelona us podem donar 
un cop de ma de Secretaria per facilitar la comunicació entre els membres del sector. El que aclareix 
que no es poden passar són els contactes directes de les entitats per una tema de privacitat. 
 

El Sr. Romero insisteix que caldria especificar per escrit quina ha de ser la relació del representant amb 
les entitats del sector perquè els representants no hi vagin en nom propi i prou. La Sra. Barber explica 
que aquesta especificitat o la línia a seguir per part del representant no es concreta en cap altre 
reglament de la XPN. Malgrat això la Sra. Barber demana que es passi una proposta de text. A banda 
d’un fragment que digui aproximadament: La Presidència i la Secretaria de la Comissió Consultiva 
donarà suport al representats dels diferents sectors per tal de facilitar el contacte i la reunió amb les 
entitats que pertanyen al sector que representen. 

Pàgina 4



 

 
Acta de la reunió extraordinària de la Comissió Consultiva del Parc del Montnegre i el Corredor 

3 d’abril de 2025 

 - 5 - 

La Sra. Miralles diu que seria bo que en reglament es digui de quina manera en pots formar part de la 
CCA i en quin estatus. Suposa que si alguna entitat nova vol entrar es pot adreçar a la direcció del parc 
i que quan entri ho fa sense veu i vot i que se l’assigna a un sector. Llavors el representant del sector 
ha de fer l’esforç en cas que vulgui ser demòcrata de contactar amb la resta d’entitats que representa, 
i si a més les entitats venen a la CCA és molt millor perquè podran sentit de primera veu de què es parla 
i fins i tot podran discutir amb el seu representant la direcció del vot si cal votar. Per tant estaria bé saber 
com una entitat es pot donar d’alta o de baixa de la CCA. 

S’acorda també que s’especificarà en el reglament com es poden donar d’alta o de baixa les entitats. 
 
La Sra. Miralles demana que si en el punt 6.3 del reglament que s’està valorant, el membre representant 
no assisteix si és ell que deixarà de ser membre o si ho serà l’entitat. La Sra. Barber diu que deixarà de 
ser representant de l’entitat, però l’entitat no es donarà baixa i es convocarà igual. Aclareix que ens ve 
un procés important que és l’aprovació d’un pla de protecció i es vol donar encara més validesa a 
aquesta comissió. Aquest tema d’assistència està afegit perquè en altres espais s’ha insistit a afegir-ho 
perquè hi havia representants que no assistien. 
 
La Sra. Miralles troba a faltar en algun lloc del reglament que digui que la CCA està oberta a que els 
membres de les entitats que formen part de la CCA hi estiguin sempre convidades encara que no hagin 
sigut escollits representants de cap sector. La Sra. Barber hi està d’acord i s’acorda que s’aclarirà en la 
introducció del reglament. 
 
La Sra. Navarro diu que caldria afavorir la trobada de les entitats del sector i demana si la funció del 
representant és només per anar a les Comissions Consultives. La Sra. Barber explica que a les CCA 
sempre s’hi pot assistir, potser alguna vegada es podria restringir per qüestió d’aforament. 
 
La Sra. Miralles demana si a la CCA ve algun representant del CCO. La Sra. Vila aclareix que no i que 
en el moment que es va proposar no es va oferir ningú. 
 
La Sra. Comerma corregeix un error tipogràfic del punt 6. 
 
La Sra. Navarro demana quan seran vigents els representants. La Sra. Vila li aclareix que ja és 
representant i quan vulgui se la pot posar en contacte amb les entitats del seu sector. Per altra banda 
s‘explica que l’elecció dels representants es va elevar al Consell Coordinador i que es va aprovar i per 
tant ja són representants de ple dret. Mentre que el text definitiu del reglament del règim intern un cop 
acordat a la Comissió Consultiva caldrà també elevar-lo al Consell Coordinador per la seva aprovació. 
 
La Sra. Barber explica que es facilitarà un nou redactat del reglament amb les esmenes que han sorgit 
per intentar d’aprovar-lo a la següent reunió. També s’ofereix de passar una proposta de text, i en el 
cas que no es faci es redactarà per part de Diputació de Barcelona. 
 
Com que amb la presidència va veure que la següent Comissió Consultiva podria ser força llarga pel fet 
de celebrar també en el seu marc el Living Lab del Life eCOadapt50, s’afegeix un al cinquè punt de 
l’ordre del dia, la Presentació del Pla estratègic de ramaderia semi-extensiva del Parc del 
Montnegre i el Corredor, a càrrec de la Sra. Lídia Guitart (Agrupació Forestal del Montnegre i el 
Corredor SL). Es dona la benvinguda a la Sra. Guitart la qual s’aclareix que és la redactora d’aquest 
pla.  
 
La Sra. Vila explica que ja es va informar de la voluntat de la redacció d’aquest Pla en edicions passades 
i que també consta en el Pla d’Objectius i Actuacions 2025 del Parc, aprovat en el Consell Coordinador 
de la tardor 2024. S’aclareix que s’ha redactat amb la voluntat d’elaborar un document que fos pràctic i 
executiu, i que es va presentar a finals de l’any 2024.  
 
La Sra. Guitart explica breument els antecedents d’aquest Pla des de l’any 2018: 
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I després explica quins van ser els objectius de l’encàrrec de la seva redacció: 

• Re-analitzar la situació actual de la ramaderia semi-extensiva al MCO 
• Establir els objectius estratègics essencials per al manteniment d’aquesta activitat en el 

massís 
• Definir accions (pla d’acció) a emprendre per tal d’aconseguir els objectius estratègics 

convergents entre ramaderia-espai protegit  
 
S’explica que per poder redactar el pla es van fer diverses reunions entre la Diputació de Barcelona i 
l’Associació de Pastors del Montnegre i el Corredor. 
 
Per explicar quin és l’estat actual de la ramaderia semi-extensiva al MCO va mostrar un quadre de les 
explotacions ramaderes actuals en relació a la darrera avaluació encarregada per la Diputació de 
Barcelona l’any 2018. 
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Per introduir els objectius estratègics essencials per al manteniment d’aquesta activitat en el massís, 
la Sra, Guitart explicà la importància, la problemàtica i les necessitats del sector a partir del següent 
diagrama: 
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I també explicant els problemes i necessitats en els àmbits d’entorn, social i econòmic: 
 

 
 
 
Seguidament es van mostrar quins són els objectius estratègics essencials del Pla per al manteniment 
d’aquesta activitat en el massís 
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I finalment es van mostrar els eixos amb unes 10 accions per eix que conformen el pla d’acció a 
emprendre per tal d’aconseguir els objectius estratègics convergents entre ramaderia-espai protegit. La 
Sra. Guitart aclareix que no es poden mostrar totes les fitxes d’accions, i que es llisten les accions 
organitzades en els eixos dels objectius estratègics. També es mostren a la dreta les prioritats en un 
codi de dos nivells organitzades de 1 a més prioritat i 5 de menys prioritat. En gris es mostren les accions 
on el Parc hi té més relació en quant a la seva gestió. 
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La Sra. Guitart agraeix la presentació i demana si hi ha algun aclariment. 
 
La Sra. Vila agraeix la claredat i brevetat de la seva presentació a la Sra. Guitart. Explica que quan 
estigui aprovat pel Consell Coordinació prèvia presentació a la Comissió Consultiva (que és el que 
s’acaba de fer) es podrà consultar en tota la seva totalitat. S’explica també que es va encarregar aquest 
pla per l’interès en ajudar a aquest sector. La Sra. Barber explica que totes les accions es creuen 
importants encara que totes no poden recaure sobre el Parc i cal establir sobre qui recauen. La redacció 
del Pla és clau perquè estableix un marc de treball comú.  
 
La Sra. Guitart explica que caldria poder-lo començar a implantar sobretot pel que fa a les accions més 
urgents. La Sra. Barber explica que cal establir la responsabilitat de cada part per començar, i que de 
fet ja hi ha coses que s’han començat a implementar. 
 
El Sr. Pavón demana qui són aquests pastors i on viuen, si són ja de dins del Parc o de si venen de 
zones properes al Parc. La Sra. Guitart diu que tan cal mantenir les explotacions que ja hi són i per altra 
banda poder facilitar l’establiment dels nous pastors interessats. La Sra. Vila explica que hi ha més 
peticions de pastors que espais disponibles i que els requeriments dels pastors són força elevats i 
diversos (estables, habitatge i zones obertes). 
 
Ell Sr. Pavón demana si hi ha ajudes per pasturar per una superfície concreta. La Sra. Guitart explica 
que hi ha zones estratègiques definides relacionades amb la prevenció d’incendis i que la Generalitat 
de Catalunya dona ajudes per pasturar-les. Primer s’hi actua de forma mecànica i després hi poden 
entrar els pastors. Ara es fan ajuts per 2 anys i són imports força baixos. La Sra. Vila explica que 
actualment hi ha 5 pastors dins l’espai protegit que s’hi han acollit. I també hi ha dos ajuntaments (Sant 
Cebrià de Vallalta i Mataró) que tenen un pastor que s’encarrega de fer el manteniment de les franges 
de les urbanitzacions. 
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El Sr. Romero explica que li sembla molt bé el Pla, però demana que se li doni resposta de seguida per 
part de Diputació de Barcelona sense cap mena de burocràcia. La Sra. Barber puntualitza que la 
Diputació de Barcelona no té competències amb la burocràcia, sinó que és la Generalitat de Catalunya; 
la Diputació de Barcelona pot ajudar al sector en aquest aspecte. 
 
Tot seguit s’inicia el 6è punt de l’ordre del dia, el torn de paraules. 
 
Les paraules relatives a la discussió del Reglament es mostren en l’apartat 4t d’aquesta acta. 
 
El Sr. Romero explica que des de la Serra de l’Esquirol s’ha presentat un escrit tant a la Diputació de 
Barcelona com a l’Ajuntament de Fogars de la Selva. L’ajuntament va contestar, però la Diputació de 
Barcelona no, i creu que hauria d’haver contestat a l’administrat. La Sra. Barber garanteix que es rebrà 
una resposta. 
 
També demana que s’arreglin els camins que estan molt espatllats i vol saber quin pla hi ha per arreglar-
ho. La Sra. Barber està d’acord que la xarxa viària no està en bon estat. S’ha canviat la forma de treballar 
per la nova llei de contractes i la impossibilitat del fraccionament de la despesa. La forma de resoldre-
ho s’ha allargat moltíssim. Es creu que en un termini breu s’iniciaran les accions més importants. El 
malestar també el sentim des de Diputació de Barcelona. 
 
La Sra. Navarro demana sobre l’ampliació de l’espai protegit si hi haurà l’opció de fer alguna illeta per 
excloure alguna zona del parc.  
 
La Sra. Vila comenta que en quant a treure zones de xarxa Natura 2000 és impossible perquè un cop 
declarat, des d’Europa no es permet recular. La Sra. Navarro demana si es pot participar com a veïns 
per normalitzar la situació urbanística. La Sra. Vila explica que els temes urbanístics no prescriuen. La 
Sra. Navarro demana què passa amb les habitatges anteriors a la creació del Parc. La Sra. Vila explica 
que des del moment que es va estar d’acord per part dels ajuntaments a que entressin aquests 
habitatges fora d’ordenació dins de Parc en sòl no urbanitzable, ja no es pot tirar enrere. Ara mateix hi 
ha dues administracions amb competències urbanístiques que són els municipis i la Generalitat de 
Catalunya. 
 
La Sra. Navarro demana si des del Parc es faran pressupostos participatius. La Sra. Vila explica a la 
Xarxa de Parcs, no es gestionen pressupostos participatius; encara que en els Living Lab té entès que 
hi ha haurà algun import petit que es podran invertir de forma participada sobre els efectes del canvi 
climàtic. 
 
La Sra. Navarro demana a qui poden recórrer quan s’executen malament les franges de protecció 
d’incendis de les urbanitzacions. Creu que les actuacions que es fan són un despropòsit i que no es 
protegeix res, ni fauna ni flora protegida. La Sra. Vila explica que s’ha certificat la bona excussió de les 
actuacions que per catàleg els ajuntaments s’han adherit i que s’han establert en uns plecs. La Sra. 
Navarro diu que si no es fa bé a qui acudeixen. La Sra. Vila diu que en aquest cas a l’Oficina de 
prevenció d’incendis de la Diputació de Barcelona. La Sra. Miralles explica que està perfectament 
descrit què s’ha de fer segons la normativa i que sí que és contundent justament per protegir els 
habitatges si mai arriba un incendi. El que fa l’ajuntament de forma subsidiària, que de fet ho haurien 
de fer els propietaris de les urbanitzacions, és fer una contractació a una empresa autoritzada i que fa 
la direcció facultativa de l’obra en paral·lel. Igualment la Sra. Navarro demana a qui denunciar si no es 
compleix. La Sra. Miralles demana denunciar-ho a l’òrgan de contractació, encara que els Agents Rurals 
i la guarderia forestal del Parc també pot aixecar acta.; i en darrer terme posar una denúncia a Mossos 
d’Esquadra o Agents Rurals en comptes d’una queixa. 
 
El Sr. Romero diu que els 25 m de la franja prima la seguretat de la casa per sobre de les connotacions 
ecològiques i forestals. La Sra. Vila aclareix que si s’aplica la normativa hi ha poc a dir. 
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El Sr. Compañó vol felicitar a la Lídia Guitart pel Pla que ha presentat i comenta que s’ha quedat amb 
ganes de fer-li algunes preguntes. Explica també que ell treballa en un sector molt proper al ramader i 
que fer tancats és imprescindible per la gestió i la contenció de l’ús públic poc responsable. Demana 
també com anirà a partir d’ara el tema del manteniment de la xarxa viària. La Sra. Vila explica que s’està 
acabant de tramitar un contracte de procediment obert per tota la xarxa viària de la XPN, que s’ha fet 
per lots i s’ha licitat. Ja es coneixen els noms de les empreses guanyadores, però hi ha tota una 
burocràcia per presentar les solvències tècniques i econòmiques, entre d’altres, que ha fet que algunes 
empreses hagin encallat aquest procés per a tots els parcs. Sembla que està a punt de resoldre’s i es 
diu que cada lot seguirà el seu camí de forma que possiblement serà més àgil la seva execució. També 
s’afegeix que s’ha donat l’aprovació de despesa extraordinària per a fer arranjaments urgents a causa 
de les destrosses (xaragalls, esllavissades....) ocasionades per les tres setmanes de pluges del mes de 
març. 
 
I essent les 18:54 h i sense haver-hi més intervencions ni temes que tractar, s’agraeix l’assistència i es 
dona per finalitzada la reunió extraordinària de la Comissió Consultiva del Parc del Montnegre i el 
Corredor.  
 

ANNEX: Relació d’assistents a la reunió 
 
   

Presidenta Sra. Joana Barber Rosado Diputació de Barcelona 

Secretària Sra. Mireia Vila Escalé Diputació de Barcelona 

 
 

 
Representants de les entitats  

 

 Sr. Àngel Badalló Agrupament escolta Montnegre 

 Sr. Pere Badalló Agrupament escolta Montnegre 

 Sra. Marta Comerma 
Centre de Documentació del Montnegre i el 
Corredor (Mataró);  Museu de Mataró 

 Sr. Joan Compañó Rukimon 

 Sr. Francesc Estorach 
Àrea de Natura - Federació Entitats 
Excursionistes de Catalunya  

 Sra. Lídia Freixas Museu de Ciències Naturals de Granollers 

 Sra. Lidia Guitart 
Associació de propietaris del Montnegre i el 
Corredor; Associació de pastors del Montnegre 
i el Corredor. 

 Sra. Marta Miralles 
Centre de documentació del Montnegre i el 
Corredor (Sant Celoni) 

 Sra. Xènia Navarro Arrels Montnegre 

 Sr. David Pavón Plataforma Salvem la Vall de la riera de Pineda 

 Sr. Joan Manel Riera Escola de Natura del Corredor 
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 Sr. Mariano Romero La Serra de l’Esquirol 

 Sr. Josep M. Tusell Consorci Forestal de Catalunya 
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